
Keski-Pohjanmaan toisen asteen koulutuksen sivistysjohtajien ja koulutuksen järjestäjien toimintaryhmä, 
Muistio 
      1/2024 
 
Aika ja paikka: 7.2.2024 klo 9.30-11: TEAMS 

Kutsuttu: Ammatillinen koulutus: 
 pj. Ari Maunuksela Keski-Pohjanmaan koulutusyhtymä 
 Päivi Paavola ja Juhani Koivisto Keski-Pohjanmaan konservatorio 
 Simo Ikola, Step-koulutus 

Seija Karvonen, Ammattiopisto Luovi 
 

 sivistysjohtajat 
 Terho Taarna , Markku Anttila Kokkolan kaupunki 

Leena Kivijakola Kannuksen kaupunki 
 Minerva Rannila, Kaustisen kunta 
 Ida Kronholm, Kruunupyyn kunta 
 Anni Riihimäki, Perhon kunta 
 Juha Paasimäki, Pietarsaaren kaupunki 
 Ville Hirvikoski, Toholammin kunta 
 Maria Keltti-Heikkilä, Vetelin kunta 
 
 Asiantuntijaedustajat: 
 ?, Keski-Pohjanmaan liitto 

Terhi Petäjä, toisen asteen koordinaattori 
  

 
1 Puheenjohtaja avaa kokouksen, tarkistetaan osallistujat, kokouksen esityslista 

Paikalla etäyhteyksien päässä 7 osallistujaa, täydennettiin esityslista. 

2 Kuntien ja koulutuksen järjestäjien kuulumiset ja ajankohtaiset kysymykset 
 
- KONSERVATORIO: Päivi P: Rahoitus: Kokkolan kaupungin avustus nousee vain 2000€; 

ammatillisessa koulutuksessa menee hyvin, KV-hankkeita, 40 v juhla 13.4. klo 15.00 
Konservatoriolla: Jäsenet tervetulleita juhlaan; rakennuksen kuntotutkimus valmistunut,  

- Juhani K: Espanjaan, Italiaan ja Tallinnaan KV- vaihtoverkosto, Erasmus-hanke; 
perustutkinnoissa 20 aloittajaa vuosittain noin 60 hakijaa yleensä 

- LUOVI: Seija K.: Lisäsuoritusta saatu; opiskelupaikan osoittamisia tullut koko ajan, noin 100 
osoitettu syksyn aikana valtakunnallisesti LUOVI-koulutukseen, miten tähän vastataan? 
Hakijoita hyvin, Alavuudella muutosneuvottelut käynnissä. Yhteistyö KPEDUn kanssa toimii 
esim. Telakka-malli; Pietarsaaren TUVA-ryhmään hakijoita yleensä jatkuvassa haussa; Huolena 
talouden tilanne valtakunnallisesti. 

- KSL, Markku A.: Kiireistä, vanhojen päivät ja penkkarit tulossa, tanssit Hollihaassa kahdessa 
näytöksessä, yo-kirjoitukset, yhteishaku noin 250-300 opiskelijaa; laajennettu oppivelvollisuus 
ei ole vaikuttanut hakijamääriin; TUVA ei yhteishaussa vähäisen hakijamäärän perusteella; 
kaupunki edellyttää säästöjä, kaupungin lukiot tekee tiivistä yhteistyötä, yhteistyö ammatillisen 
koulutuksen kanssa toimii, Saneeraus käynnissä yksi kerros kerallaan,  

- KPEDU: viim. kaksi vuotta mennyt hyvin opiskelijamäärän suhteen, maltillinen kasvu, ylipaikoilla 
opiskelijoita, myönteiset työvoiman kasvunäkymät alueella; opiskelijoita tulee 
ylimaakunnallisesti, TUVA-ryhmiin kasvavassa määrin hakijoita; kansanopistossa 
oppivelvollisten opistovuosi; myös osa nykyisistä opiskelijoista hakee uudelleen yhteishaussa; 
Perhon kunnan kanssa yhteistyössä Lähiamis-toiminta; Perhossa lähihoitaja- ja hoiva-avustaja 
koulutus; Toholammin kunnan kanssa toisen asteen koulutuksen neuvottelukunta; 



rakentaminen ja investoinnit jatkuvat: Kälviällä rakentaminen käynnissä; terveet ja turvalliset 
oppimisympäristöt tärkeitä;  

-  
3 Yhteistyön hinnaston vahvistaminen 

Esitys : Rehtorikokouksessa käytiin hinnasto läpi ja ehdotetaan, että jatketaan vielä samalla 

hinnastolla, joka on hyväksytty vuosi sitten. Vahvistetaan hinnastoliite 

Päätös: Konservatorio hyödyntää YTO-kurssien ostamista KPEDUlta, suunnitellaan mahdollista 

lähiopetusmahdollisuuksia. Hyväksyttiin hinnastoliite. 

 
4 Toisen asteen toimintakertomus vuodesta 2023 

Esitys: hyväksytään toimintakertomus  
Päätös: Esitys hyväksyttiin. Toimintaa voisi esitellä myös KPEDUn hallituksessa. 
 

5 Toisen asteen kustannukset vuodesta 2023 
Esitys: Kulut vuodelta 2023 olivat 13 813,80 €. Jäseniltä on laskutettu budjetin mukaan 

puolet kesäkuussa 2023 ja loput nyt tammikuussa todellisten kustannusten mukaan. Hinta 

määräytyy opiskelijamäärän mukaan, joten se on noin 4€/opiskelija. ks. liite 

Päätös: Esitys hyväksyttiin 

 

6 Toimintasuunnitelma vuosille 2024-25 ja vuosittainen budjetti 
Esitys: suunnitellaan yhteistyön keskeiset teemat 
Päätös: Täydennettiin toimintasuunnitelma; keskusteltiin teemoista ja sovittiin kokouspäivät 
kahdeksi vuodeksi (kolme kokousta/v.) 
 
Keskustelua herätti Westerbackan yritys Finest Future, jonka kautta noin 100 kuntaa Suomessa 
tekee yhteistyötä lukiolaisten lisäämiseksi kunnissa. Markku Anttilan mukaan Kuntaliiton 
kokouksessa tähän yritykseen on suhtauduttu varauksellisesti. Keski-Pohjanmaalla Veteliin on tätä 
kautta tullut opiskelijoita. 
Voisi selvittää minkä verran ulkomailta hakeutuu suoraan opiskelijoita toisen asteen koulutukseen 
Keski-Pohjanmaalla, Kpedulla ei tarkkoja lukuja tällä hetkellä.  
 
Yhteistyö työelämän kanssa nähtiin tärkeäksi; voisi järjestää jonkin yhteisen tilaisuuden työelämän 
edustajien kanssa. 
 

7 Muut asiat  
a) Toisen asteen koulutuksen tulevaisuusseminaarin 17.1.2024 aineisto 
https://okm.fi/tapahtumat/2024-01-17/toisen-asteen-koulutuksen-tulevaisuus-seminaari 
Luonnosvaiheessa olevia muutoksia; virkamiehet jatkavat tästä asioiden valmistelua. 
 
b) STEP-koulutuksen jäsenyys, sopimuksessa Kaustisen kampus 
- pääpaikka Järvenpää, vakituista koulutuspaikkaa ei Keski-Pohjanmaalla 
- sopimus tulee tarkistaa, Ari Maunuksela selvittää 
 

b) Seuraavat kokoukset 

- 11.6. klo 13.00 

- 29.10. klo 13.00 

https://kpedu2aste.azurewebsites.net/wp-content/uploads/2024/01/HINNASTOLIITE_24-25.pdf
https://kpedu2aste.azurewebsites.net/wp-content/uploads/2024/02/vuoden-2023toimintakertomus-1.pdf
https://kpedu2aste.azurewebsites.net/wp-content/uploads/2024/02/koordinoinnin-kustannukset-2023-tarkistettu24.pdf
https://kpedu2aste.azurewebsites.net/wp-content/uploads/2024/02/2aste_toimintasuunnitelma2024-25-1.pdf
https://okm.fi/tapahtumat/2024-01-17/toisen-asteen-koulutuksen-tulevaisuus-seminaari


 


